

Staff Appreciation Reception 2025

We are excited to invite you to join us for the **Staff Appreciation Reception 2025** on 9 May, 2025 (Friday).

This is a wonderful opportunity for us to network, connect with the University’s management, and celebrate our hard work and achievements. We hope you can join us for an evening of fun and relaxation.

The event will feature a buffet-style setup and more details on menu and registration will be provided soon!

We look forward to seeing you there and celebrating our successes together!

Date	9 May, 2025 (Friday)
Time	6.00pm – 8.30pm
Venue	UniBistro & Bar, Lo Ka Chung University Center
Registration & details	Coming soon

Recruitment for SA Badminton Team

For details and registration, please visit our website: <https://staff.ust.hk/interest.html>. Quotas are on a first-come-first-served basis, and priority will be given to SA members.

All participants must be faculty /staff or SA member/Associate Member. Non-members are welcome to join Staff Association. Application form can be downloaded here: https://staff.ust.hk/membership_form.html

Snapshots of the Hiking to Razor Hill

On 29 March, 14 participants joined our hike to Razor Hill. We were greeted with beautiful weather, allowing everyone to enjoy stunning views at the start of the day. Although it became a bit foggy later, we were fortunate to experience the best scenery early on. Reaching the top on the fog added to the excitement of the adventure. The steps and slopes were challenging, but everyone successfully completed the hike! We are grateful for everyone’s enthusiasm and participation, which made this event a success. We look forward to more adventures together!

Let’s recall our wonderful memory via the following photos.



Snapshots of Crochet Workshop

Due to its popularity, we organized the crochet workshop twice: one for beginners on 17 January and another for advanced participants on 28 March. We would like to extend our special thanks to our lovely instructor, Ms Annie Chim, who hosted the workshops and passionately guided us in making our own crochet bags. We all had an enjoyable time on both evenings!



Dr. Starry Lee: Sharing of the Two Sessions

 李慧琼博士：兩會精神分享 Dr. Starry Lee: Sharing of the Two Sessions Speaker: Dr. Hon Starry LEE Wai-King, GBS, JP Moderator: Prof. Kai Lung HUI, Acting Dean, DBM Date: 14 April 2025 (Mon) Time: 3:30pm - 4:30pm Venue: Tsang Shiu Tim Art Hall Language: Cantonese This is a recognized event in the "Self-directed Experience" category of HMAW1905 香港科技大學 THE HONG KONG UNIVERSITY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY	Date	14 April 2025
	Time	3.30 – 4.30pm
	Venue	Tsang Shiu Tim Art Hall
	Language	Cantonese
	Program	Join us for a talk where Dr Starry Lee Wai-king will share the core spirit of “Two Sessions”. Drawing on her experience as a representative of the National People’s Congress, she will share her profound feelings about participating in the Two Sessions. She will also discuss how to further deepen international cooperation under the “One Country, Two Systems” framework, promoting mutually beneficial cooperation between mainland China and Hong Kong.
	Online Registration & Details	Click here

Enrichment Program for Gifted Learners (EPGL) – Summer Program 2025



Enrichment Program for Gifted Learners (EPGL) – Summer Program 2025 will commence in upcoming July and August, and is now open for online application.

EPGL offers short courses in **Chemistry, Computer Science, Engineering, Humanities & Arts, Life Science, Mathematics, Physics and Social Science**. Students will have the chance to explore the area they are interested in under the guidance of professional instructors and have a taste of the learning and teaching style of a university. All EPGL summer courses will adopt face-to-face teaching and learning mode (except course P103 in mixed mode).

Program Period	July – August 2025
Target	Senior Primary / Secondary School Students
Instructors	HKUST’s Faculty / Professional Instructors
Application Deadline	23 April 2025 (Wed)
Program & Application Details	https://cdgt.hkust.edu.hk/epgl-overview
Enquiry	Tel: (852) 3469 2006 / (852) 3469 2643 Email: cdgt@ust.hk

HKUST Summer Institute (SI) 2025



HKUST Summer Institute (SI) 2025 will commence in the coming **August** and is now open for **online application**.

A range of credit-bearing courses are offered and delivered by our faculty members from the **Schools of Business and Management, Engineering, Science, as well as Humanities and Social Science**. HKUST SI aims at providing an opportunity for high school students to experience learning and teaching at the Hong Kong University of Science & Technology (HKUST) and prepare them for future study.

Details are as follows:

Course period	4 to 12 August 2025
Target	S4 to S5 (or equivalent)
Instructors	HKUST’s Faculty/ Instructors
Application Deadline	1 May 2025 (Thu)

Website	https://summer.hkust.edu.hk/
Teaching Mode	Face-to-face
Enquiry	Phone: (852) 2358 5084 / Email: hkustsummer@ust.hk

[REGISTER NOW](#)

Community News
Call for Donations of Baby Clothes (Little Life)



We sincerely invite you to participate in an initiative to care for our community by donating second-hand summer clothing for infants and children to underprivileged families served by [Little Lives](#). These clothes will not only provide comfort and coolness for the babies but also allow struggling families to feel the warmth and support of society.

Little Lives believes every life is precious, and every pregnant woman and mother deserves support. We are dedicated to assisting underprivileged pregnant women and mothers in need. Your contributions will empower us and bless these families.

Donation event	24 April 2025
Time	12:30pm to 2:30pm
Venue	LG1, SH Ho Sports Hall (near the Hair Salon)
sizes of the clothing needed	Boys: 60-100 size (infants) ; 110-160 size (boys) ; 170-180 size (teenagers) Girls: 90-100 size (infants) ; 110-150 size (girls) ; 160 size (teen girls)
Enquiry	Little Lives 9167 7070 Email: lcindam@ust.hk

We look forward to your enthusiastic participation in bringing a better summer to these children! Wishing you and your family a wonderful holiday and a meaningful Easter!

If you would like to donate clothes but are unable to donate at the designated location during the above time, you can email Ms Mak at [<lcindam@ust.hk>](mailto:lcindam@ust.hk) and she will try to negotiate arrangements. You can also call 9167 7070 to donate directly.



HKUST Staff Association

香港科技大學教職員協會



會訊 2025 年 4 月 11 日

嘉勉樂聚 2025

我們誠邀閣下參加於 2025 年 5 月 9 日星期五舉辦的嘉勉樂聚 2025。這是一個機會讓我們互相交流及與大學管理層建立聯繫的機會，並慶祝我們的辛勤工作和成果。活動將以自助餐形式進行。菜單及報名詳情將於稍後公布。

我們期待在活動中見到大家!

日期	2025 年 5 月 9 日(星期五)
時間	下午 6 時至 8 時 30 分
地點	UniBistro & Bar, 盧家聰大學中心
報名及詳情	將於稍後公布

科大教職員協會羽毛球小組招募

詳情請參閱網頁: <https://staff.ust.hk/interest.html>。新舊成員均須登入網上報名，先到先得，會員優先。

參加者必須為教職員或本會會員/附屬會員。歡迎非會員加入本會，申請表格可在網址下載：https://staff.ust.hk/membership_form.html

<健行鷓鴣山後記>

在 3 月 29 日，14 名參與者從科大出發，一同健行鷓鴣山。起初的天氣晴朗，讓大家盡情欣賞美麗的風景。雖然後來有些霧霾，但我們幸運地在一開始就目睹了最佳的景色；反而在霧中攻頂，感覺更加刺激。崎嶇的山徑和石級確實具有挑戰性，但每位參與者都成功完成了健行。我們感謝大家的熱情參與，使這次活動圓滿成功。期待與大家一起展開更多的冒險！

讓我們以照片回顧美好時光。



兩場鉤織工作坊花絮

由於第一場 1 月 17 日的入門工作坊大受歡迎，我們於 3 月 28 日舉辦了第二場進階工作坊。衷心感謝我們的講師 Ms Annie Chim 熱情地教導我們如何製作自己的鉤針編織包，讓我們度過了愉快充實的晚上。



校園消息

李慧琼博士：兩會精神分享

李慧琼博士：兩會精神分享 Dr. Starry Lee: Sharing of the Two Sessions  Speaker: Dr. Hon Starry LEE Wai-King, GBS, JP Moderator: Prof. Kai Lung HUI, Acting Dean, DBM Date: 14 April 2025 (Mon) Time: 3:30pm - 4:30pm Venue: Tsang Shiu Tim Art Hall Language: Cantonese  This is a recognized event in the "Self-directed Experience" category of HMAW1905 	日期	2025 年 4 月 14 日
	時間	下午 3.30 – 4.30
	地點	曾肇添展藝廳
	語言	廣東話
	節目內容	李慧琼博士將在分享會上探討今年兩會的核心精神，結合自身作為全國人大代表的履職經歷，分享參與兩會的深刻感受，並探討在「一國兩制」框架下，如何進一步深化國際交往合作，推動香港與內地優勢互補、共同繁榮。期待與各界交流互動，為實現中華民族偉大復興的中國夢貢獻智慧與力量。
報名詳情	按此網上登記	

優才增益課程（暑期課程 2025）



由香港科技大學資優教育發展中心舉辦的「優才增益課程（暑期課程 2025）」將於七至八月期間開課，現正接受網上報名。

優才增益課程提供短期課程，科目涵蓋化學、計算機科學、工程、人文藝術、生命科學、數學、物理及社會科學。學生將有機會在專業導師指導

下修讀自己感興趣的科目，體驗大學的學習模式。優才增益暑期課程將採用面授教學模式（P103 除外，該課程將採用混合模式）。

課程詳情如下:

課程日期	2025 年 7 月至 8 月
對象	高小至中學生
導師	科大教授或專業導師
截止報名日	2025 年 4 月 23 日 (星期三)

課程詳情及報名方法	https://cdgt.hkust.edu.hk/zh-hant/epgl-overview
查詢	電話: (852) 3469 2006 / (852) 3469 2643 電郵: cdgt@ust.hk

[按此網上報名](#)

香港科技大學暑期學院 2025



香港科技大學暑期學院將於 8 月舉行，提供不同範疇的學分課程，包括商業、工程、科學及人文學科等，歡迎現正就讀高中程度的學生參加，體驗在科大的學習，為未來升學做好準備。課程現正接受網上報名。

課程日期	2025 年 8 月 4 日至 12 日
對象	中四及中五（或相等程度）學生
導師	科大教授及導師
截止報名日期	2025 年 5 月 1 日（星期四）
課程詳情	https://summer.hkust.edu.hk/
授課模式	面授教學
查詢	電話：(852) 2358 5084 電郵： hkustsummer@ust.hk

[按此網上報名](#)

社團消息

誠邀捐贈夏天兒童衣物 (小小生命團隊)



我們誠摯邀請您參與一項關愛社區的行動，為[小小生命](#)所服務的弱勢家庭捐贈夏季二手嬰幼兒及兒童衣服。這些衣物不僅能提供寶寶們所需的舒適與清涼，更能讓困難家庭感受到社會的溫暖與支持。

小小生命相信每一個生命都是珍貴的，每位孕婦和媽媽都應獲得支持。我們致力於幫助弱勢孕婦和困境中的媽媽。您的支持將成為我們的力量，並祝福這些家庭。

捐贈活動日期	2025 年 4 月 24 日
時間	下午 12 時 30 分至 2 時 30 分
地點	何善衡體育館 LG 1 大廳 (理髮店傍)
所需衣物的尺碼	男：60 - 100 碼嬰兒 ；110 - 160 碼男童 ；170 - 180 碼青少年 女：90 - 100 碼嬰兒 110 - 150 碼女童 ；160 碼青少女
查詢	小小生命團隊 電話 9167 7070 電郵 lclindam@ust.hk

我們期待您的熱心參與，讓我們一起為這些小孩子帶來更美好的夏季！祝願您們和您們的家人有一個美好的假期，以及滿有意義的復活節！

如未能於上述時間到指定地點捐贈，可以電郵 lclindam@ust.hk 聯繫，麥太會嘗試協商安排。亦可致電 9167 7070 小小生命直接捐贈。



Website 網站：<https://staff.ust.hk/index.html>
Inquiry 查詢電郵: staff@ust.hk